



2026-2027 年度新界地域中學校際劍擊比賽

比賽章程

- 比 賽 日 期 : 2026年12月5、6、12日
- 比 賽 地 點 : 調景嶺體育館 (將軍澳翠嶺路2號)
- 報 名 日 期 : 2026年9月18日至2026年11月19日
- 報 名 系 統 : 網上報名系統 (<http://sportsentry.hkssf.org.hk/nt/>)
- 個 人 賽 名 額 : 1. 比賽分男、女子甲、乙、丙組。
2. 每組設重劍、花劍及佩劍三個項目。
3. 每校於每組別及每項目最多報名三人。
4. 每名運動員只可參加一項個人賽。
- 團 體 賽 名 額 : 1. 比賽分男、女子公開組。
2. 每組設重劍、花劍及佩劍三個項目。
3. 每組可最多報名十人。
4. 每隊每場應有三名正選運動員及一名後備運動員。
5. 每場比賽為九局，四十五分。
- 比 賽 模 式 : 1. 個人賽第一階段作小組循環賽，第二階段將根據小組循環賽成績排名淘汰50%進行單敗淘汰賽。
2. 團體在第一階段作小組循環賽，第二階段將根據小組循環賽成績，進行單敗淘汰賽。
3. 個人小組循環賽及16強以前之單敗淘汰賽，將以不停錶計時形式進行。
4. 團體小組循環賽及4強以前之單敗淘汰賽，將以不停錶計時形式進行。
- 團 體 成 績 :
- | 名 次 | 第一名 | 第二名 | 第三名 | 第四名 | 第五名 | 第六名 | 第七名 | 第八名 |
|-----|-----|-----|-----|-----|-----|-----|-----|-----|
| 團體分 | 18 | 14 | 12 | 10 | 8 | 6 | 4 | 2 |
- 團體總積分為每組在重劍、花劍及佩劍項目所獲得之積分總和。
每組別派出一隊，可另獲 1 分參與分。
- 獎 項 : 個人賽：每組每劍項獎冠、亞軍各一名、季軍兩名
團體賽：每劍項獎前四名，每名可獲獎盃一個及獎牌五枚
總冠軍：男、女子組獎各一名
分區全年總錦標獎項將以總冠軍成績作計算。
- 服 裝 及 器 材 : 每位運動員必須有兩把比賽劍、兩條手線，佩劍及花劍運動員必須同時帶備兩條頭線。如未有帶備以上足夠後備器材，將會被取消比賽資格。有關服裝及器材規則，可參閱劍擊比賽章則。
- 備 註 : 1. 各項目報到時間將於截止報名後上載於本會網頁。比賽將於當日報到完成後按實際到場人數進行小組抽籤及分配劍道，請留意大會公佈。
2. 任何人士不得兼任其他學校領隊。
3. 章程及規則如有未盡善之處，大會保留最後修改權。

公布日期: 2026 年 9 月 17 日



New Territories Inter-Secondary Schools Fencing Competition 2026-2027

Competition Information

- Date : 5,6,12 December 2026
- Venue : Tiu Keng Leng Sports Centre (2 Chui Ling Road, Tseung Kwan O)
- Entry Period : 18th September, 2026 to 19th November, 2026
- Entry System : Online Entry System (<http://sportsentry.hkssf.org.hk/nt/>)
- Entry Quota (Individual) : 1. Grade: Boys A, B, C & Girls A, B, C.
2. Weapons: Epee, Foil & Sabre.
3. Each school may enter a maximum of 3 fencers in each event.
4. Each fencer may participate in 1 event only.
- Entry Quota (Team) : 1. Grade: Boys Open & Girls Open.
2. Weapons: Epee, Foil & Sabre.
3. Each school may enter a maximum of 10 students in each event.
4. There should be at least 3 fencers and 1 reserve for each match.
5. A match shall be decided by 45 hits of 9 games.
- Mode : 1. The 1st stage of individual competitions will be played in Round Robin system. Fencers will be arranged into groups. 50% of the fencers will be eliminated. The rest of the fencers will enter the final stage according to their results in the 1st stage. Final stage will be played in Single Knockout System.
2. The 1st stage of team competitions will be played in Round Robin system. Teams will be arranged into groups. Teams will enter the final stage according to their results in the 1st stage. Final stage will be played in Single Knockout System.
3. Individual Competitions: The clock will stop starting from Quarter-finals.
4. Team Competitions: The clock will stop starting from Semi-finals.
- Team Result :

Position	1st	2nd	3rd	4th	5th	6th	7th	8th
Points	18	14	12	10	8	6	4	2
- Total team points include all the point gain from Epee, Foil and Sabre team competitions.
1 extra point will be given to each team for participation.
- Prize : 1. Individual Competitions: Champion, Second, Co-Third will be awarded.
2. Team Competitions: Top 4 teams will be awarded. 1 Trophy and 5 medals will be awarded to each team.
3. Overall Champion: Top School from Boys and Girls will be awarded.
The points for the overall champion in each Area Committee will be given according to the total team points gain from each gender.
- Equipment and clothing : Please refer to the Rules and Regulations of Fencing Competition.

主辦機構 Organised By



中國香港學界體育聯會
THE SCHOOLS SPORTS FEDERATION OF HONG KONG, CHINA

捐助機構 Funded By



香港賽馬會慈善信託基金
The Hong Kong Jockey Club
Charities Trust

-
- Remarks : 1. The report time for each competition will be announced in due course. The ballot will be drawn according to the actual participation number on the event day.
2. Each team manager should be responsible for 1 school only.
3. The Organising Committee has full right to make amendments on any matters when necessary.

Published on: 17th September 2026

資助機構 Subveneted by

